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For å få et variert og godt nyhetsmagasin 
oppfordrer vi våre lesere til å fortsette å sende 
inn stoff. Send inn en tekst (kort eller lang) og 
ikke minst bilder fra bahá’í- aktiviteter du er 
med på. Bildene bør være originale, slik at de 
har så god kvalitet og oppløsning som mulig. 
Oppgi også hvem som har tatt bildet. Når det 
gjelder teksten, så må den være på norsk og 
relevant for bahá’í-samfunnet. Vi forbeholder 
oss retten til å korte ned og redigere innslagene.

Kjærlig hilsen
Helene Kragh Sendege, redaktør

99 barn over hele Norge fikk en 
hilsen i posten fra Nasjonalt Åndelig 
Råd ved ridván. Den inneholdt et 
bilde av ‘Abdu’l-Bahá sammen med 
en mann med en lanterne som lyste 
opp veien. Her er historien om bildet 
og kunstneren. Og noen reaksjoner 
fra barna: 

–Mirabell leste brevet og sitatet høyt 
for lillebror Charlie. Charlie 
syntes det var et vakkert bilde 

på kortet. Mirabell likte fortellingen i brevet 
og maleriet. 

Det forteller Lisalee Stevens, Gjøvik, om 
responsen til barna på ridván-hilsenen fra 
Nasjonalt Åndelig Råd. 

– Takk for brev og bilde av ‘Abdu’l-Bahá 
til barnet vårt Vilmer, samstemmer familien 
Smuk Guttorm i Tana.

Likeså familien Hessel på Kongsvinger: 
«Tusen takk for nydelig brev til Elina og 
Melinda!

Elina fikk sin igår og da leste vi den sammen 
på begynnelsen av kveldsbønnen før leggetid. 
Melinda fikk sin idag og da hoppet hun opp og 
ned av glede, kysset bildet av ‘Abdu’l-Bahá flere 
ganger. Hun skrev også navnet sitt i brevet og 
vil lære utenat bønnen som følger med».

I brevet som ledsaget bildet og en 
bønn av ‘Abdu’l-Bahá, stod det: 
Kjære venn!

Vi fikk lyst til å gi deg en gave som du 
kan ha på veggen. Kan du se hvem som er på 
bildet? Mannen i hvitt er ‘Abdu’l-Bahá. Han 
som går bak ham vet vi ikke hvem er. Men vi 
ser hva han gjør. Han går med en lykt for å 
lyse opp i mørket i byen Haifa, der ‘Abdu’l-
Bahá bodde. 

‘Abdu’l-Bahá var veldig snill. Han hjalp 
mange mennesker som ikke hadde det så bra. 
Han var veldig klok og kunnskapsrik.

‘Abdu’l-Bahá 
og lysbæreren 

pDette bildet ble sendt 
99 barn i bahá’í-sam-
funnet som en ridván-
hilsen fra Nasjonalt 
Åndelig Råd. Det er fra 
et oljemaleri av Stephen 
Paschal som kalles 
«Haparsim». 

w
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Nasjonalt Åndelig Råd hadde funnet 
bildet på nettet og fant etter hvert 
fram til den som stod bak det. Bildet 

er opprinnelig et oljemaleri. Kunstnerens navn 
er Stephen Paschal, 75 år. Han er gift med Pat, 
er far til tre og bor i Aiea (eye-ay-uh) på øya 
Oahu på Hawaii.

Han forteller til Bahá’í Nytt: 
– Som mange bahá’í-kunstnere ba jeg om at jeg 
kunne bruke kunsten min til å videreføre og 
undervise i Bahá’u’lláhs tro, så da Nasjonalt 
Åndelig Råd kontaktet meg ble jeg veldig 
begeistret over at maleriet mitt skulle brukes 
til å bidra til å inspirere barna i Norge. 

Stephen er maler både i hjerte og sjel, sier han, 
selv om han i flere år jobbet som radio-program-
leder på Hawaii, Taipei og i Hong Kong.

Han er født i Los Angeles, droppet tidlig 
ut av skolen, var i militæret et par år og dro 
på loffen i Europa som haiker mens hans fikk 
inn noen kroner på å tegne portretter. Han 
har bodd i Tyskland (åtte år), Taipei og i Hong 
Kong, men vendte alltid tilbake til Hawaii.  
I 1969 ble han bahá’í.

Trøst for Mahvash i fengselet
– Historien bak maleriet “Haparsim street” kom 
fra min erfaring da min kone og jeg var på 
pilegrimsreise, forteller Stephen. – Noen ved 
Verdenssenteret nevnte at noen ganger ville en 
venn sørge for at Mesteren hadde en lykt om 
natten. Bildet av en lanternemann som gikk bak 
ham på gaten, dukket opp i mitt sinn – det er det. 
Det er inspirasjonen til maleriet som jeg malte for 
omtrent 10 år siden. Men det er en annen histo-
rie som jeg syntes var veldig rørende, Mahvash 
Sabet, en av medlemmene av Irans Yaran som 
var fengslet i 10 år (og som besøkte Norge etter 
at hun ble løslatt, vår bemerkning) skrev meg og 
fortalte at en venn av henne hadde med seg en 
kopi av Haparsim street inn i fengselet. Hun fikk 
beholde det, og det ga henne stor trøst og håp. Jeg 
ble veldig rørt av dette, som en kan forestille seg.

Intervjuet av John Hatcher 
I et intervju med John Hatcher forteller Stephen 
om sin kunst. Intervjuet kan ses på nettet: https://
no.pinterest.com/pin/284008320230813420/ 
Her snakker de blant annet om bevegelse og 
bruk av lys i bildene. De sier blant annet at 
‘Abdu’l-Bahá alltid ser ut til å bevege seg med 

Kunne du tenke deg å være en lysbærer for 
‘Abdu’l-Bahá? Det ønsker vi nok alle sammen. 
Vi vil gjøre noe godt for ‘Abdu’l-Bahá fordi han 
gjorde så mye godt for andre. Kan du tenke 
på noe fint du kan gjøre? For familien din? 
Vennene dine? Hun som jobber i butikken? 

Kanskje du kan lage en tegning av at du selv 
går med lykt for å lyse opp veien for ‘Abdu’l-
Bahá og gi tegningen din i gave? Kanskje du 
kan fortelle noen om ‘Abdu’l-Bahá? Kanskje du 
kan glede foreldrene dine med å pynte bordet 
eller vaske baderommet? Kanskje du kan lære 
deg en bønn som ‘Abdu’l-Bahá har skrevet? 
Eller kanskje du kan spørre deg selv: Hva ville 
‘Abdu’l-Bahá ha gjort hvis han var meg?

Når ‘Abdu’l-Bahá møtte folk, både barn, 
ungdommer og voksne, så sa han ofte: «Vær 

qMelinda og Elina var 
glade for å få bildet 
og brevet, forteller 

Inga-Lisa.           

glad, vær glad!» Vi håper du er glad og gjør 
andre glade!

I år er det ett hundre år siden ‘Abdu’l-Bahá 
døde. Det var 10 000 mennesker som kom til 
begravelsen hans. Er ikke det mange? Det var 
fordi alle var så veldig glade i ham. Både fattige 
og rike. 

Fortsatt er det mange som er glade i ham. 
Faktisk er det ikke bare 10 000, men milli-
oner! Tenk på det! Tenk at ‘Abdu’l-Bahá er 
berømt over hele verden, i Afrika, i Australia, 
i Kina, på Grønland, ja over alt. Alle prøver 
å være like kloke, snille og hjelpsomme som 
‘Abdu’l-Bahá! 

Skal vi prøve å være som ‘Abdu’l-Bahá? 
Hver dag i et helt år? Hva tror du vil skje hvis 
vi greier det?»

uKunstnerens Stephen 
Paschal, sammen med 
sin kone Pat på Hawaii. 

Du kan se flere av bildene av Stephen på nettsiden hans: www.stephenpaschal.com

p“On the Way to the 
Most Great Prison”, 
har Stephen Paschal 
kalt dette bildet. John 
Hatcher kaller det sitt 

“favorittbilde”, ifølge det 
omtalte intervjuet du 
kan høre på nettet. 

pMirabell leste brevet 
og sitatet høyt for lille-

bror Charlie, forteller 
Lisalee.

hensikt som kan oppfattes som en «visuell refe-
ranse til tjeneste». Hatcher bemerker også at 
han «elsker» Stephens bruk av lyset, ikke minst 
i bildet «Haparsim street». Her er det både måne-
lys og lys fra lanternen som skaper stemningen.

– Mitt råd til bahá’í-kunstnere er å innse at 
både Bahá’u’lláh og ‘Abdu’l-Bahá hadde gode 
ting å si om kunsten og de som driver med 
kunst, sier Stephen. – Jeg tenker: gjør ditt beste 

– det er identisk med tilbedelse. Deretter spiller 
kunsten en viktig rolle i spredningen av bahá’í 
troen. Shoghi Effendi fortalte oss at så snart 
troen vises i musikk, malerier og i trusselen, 
ville den virkelig begynne å vokse.v

w

 
 Glad gutt i Tana:  

Vilmer Smuk, 4 år           

x

Stephen fra Hawaii malte bildet
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‘Abdu’l-Bahá er kalt «ambassa-
dør for menneskeheten». Ordet 
«ambassadør» skriver seg fra 
det latinske ambactus som betyr 
«tjener». Det var det ‘Abdu’l-Bahá 
foretrakk å kalle seg selv. ‘Abdu’l-
Bahá er arabisk for «tjener av Bahá 
(herlighet)». 

Informasjonen kommer fram i den nye boka 
«Ambassador to Humanity» av Robert 
Weinberg. Boka er et utvalg av attester 

og hyllest om ‘Abdu’l-Bahá. Med andre ord: 
en fin kilde i vår forberedelse av hundreårs-
markeringen av hans bortgang og begynnelse 
av formingstiden. 

Det er ikke minst bemerkelsesverdig hvor 
rosende media er i sin omtale av ‘Abdu’l-Bahá 

under hans reiser til Vesten. Her er noen få 
eksempler (ureviderte oversettelser): 

«Hva er det som slår en mest i denne bemer-
kelsesverdige mannen? Er det budskapet hans 

…? Er det hans tankekraft, hans uttrykksmåte, 
prøvelsene han har utholdt? Nei; det er ingen 
av disse. Det er hans store oppriktighet. Han 
er en mann med et oppdrag, og han tror på det 
med sin sjel …

Det var et fantastisk frisk pust og følelses-
dybde i denne prekenen. Det var ikke budska-
pet til en fanatiker eller en eremitt, eller en 
mann som ikke er kjent med moderne tanker 
og moderne liv. Det var østlig, men likevel vest-
lig …» (The Toronto Star Weekly)

«Ikke le av Abdul Abbas. Han har en idé 
… folk med idéer blir vanligvis ledd av. Men 
etter at verden har ledd lenge nok, så snur 
den og tar idéen til seg veldig høytidelig og 

“Ikke le av ‘Abdu’l-Bahá”
pBoka «Ambassador to 

Humanity» byr på sita-
ter fra pressedekningen 

av ‘Abdu’l-Bahá, i stor 
grad en rosende omtale.

Bildene av artiklene  
er hentet fra  

www.centenary.bahai.us  
©Bahá’ís of the  

United States

veldig grådig, og fordøyer den, og gjør den til 
en del av sine ben og fiber.» (New York City 
Evening Mail)

«Læresetningene til Baha-Abbas er vakre 
i seg selv, for ikke å nevne sjarmen i bilder og 
lignelser: de er klare og resonante som krys-
tall. Du kan se gjennom dem og kanskje inn 
i dem. Øret lytter med glede og sjelen finner 
ekte ynde i dem. Man føler seg erobret av 
visjonen om et ‘guddommelig Jerusalem, ikke 
laget av mørtel, steiner og ord’, en hel-åndelig 
by der fred vil herske blant folk. Det er sant 
at alle profetene forutsa det samme … Men 
en entydig overbevisning stråler fra ‘Abdu’l-
Bahá, en overbevisning som omfavner snarere 
enn å overmanne sine tilhørere …» (Avisen La 
Petite république)

«Den som enn omgås ham, finner at han 
er en mann som har informasjon om alle 

temaer av menneskelig interesse; hans ord er 
veltalende og tiltrekker hjerter, og oppflam-
mer sjelene. Hans lære og samtale sirkler om 
det sentrale i de største av verdens problemer: 
Å fullstendig fjerne religiøse, rasemessige og 
patriotiske fordommer, og legge grunnlaget for 
et brorskap og enhet som vil vare gjennom tid 
og evighet.» (Avisen Moamid)

«Han kjenner nasjonenes historie og forstår 
årsakene til deres vekst og fall. ” (Avisen El 
Ahram) 

P.s.: ‘Abdu’l-Bahá er kalt «ambassadør for 
menneskeheten» av Thomas Kelly Cheyne i 
hans bok «The Reconciliation of Races and 
Religions».v



Bahá’í nytt – 98 – Bahá’í nytt

«Å delta i «bølgen» gav meg en 
dyp forståelse av at vi ved hjelp 
av den nye Ruhi-bok 1 – og andre 
ruhibøker – er i ferd med å skape 
en vei til å nå inn til menneskenes 
hjerter,» sier Kari Lem. Hun er en 
av dem som har deltatt i «bølgene» 
av Ruhi-bok 1. 

Den nye versjonen av Bok 1 har skapt 
en ny giv med studiesirkler over hele 
verden, også i Norge. Den nye given er 

støttet av samlinger som er kalt «bølger». 
Initiativet kom fra rådgiverne i Europa. 

Høsten 2020 samlet de representanter fra 35 
områder i Europa for å se på Bok 1 med nye øyne. 
Her satte de i gang planleggingen av den første 
bølgen som fant sted i januar–februar 2021. 

I den første bølgen deltok 75 venner fra 13 
land, hvorav 9 var fra Norge. ‘Bølge 2’ var med 
venner fra Nord-Europa med 25 deltakere fra 
Norge i den engelsktalende gruppen og 18 
venner fra Norge i den persisktalende gruppen. 
I skrivende stund skal hvert land gå i gang med 
‘bølge 3’ som vil foregå på nasjonalt nivå. I Norge 
blir denne bølgen på norsk og foregår over seks 
søndager i løpet av juni, juli og august. Etterhvert 
vil vi bevege oss mot regionalt og lokalt nivå, 
tilpasset forskjellig intensitet og fart på studiene.

Samlingene er inspirert av tilsvarende 
«bølger» i USA. Hensikten er:
• Hjelpe deltakerne på seminaret med å 

utvikle en dypere forståelse av innholdet 
i Bok 1.

• Oppmuntre alle deltakerne på seminaret til 
å begynne å veilede nye studiesirkler av Bok 
1 med fem venner av troen.

• Fremme en kultur med gjensidig støtte 
blant en gruppe veiledere.

• Bygge opp en stor gruppe av veiledere ved 
å arrangere seminarer i bølger hvor hver 
gruppe av deltakere fra tidligere bølger vil 
støtte den neste.

Vi har spurt noen av  
deltagerne i bølge 2:  
Hva fikk du ut av å delta?

Elibel von Krogh:
“Jeg var bekymret for at det skulle være veldig 
krevende å delta på seminar to hele dager 
over tre helger, og jeg var skeptisk til å være 
på Zoom med så mange ukjente folk. Men 
litt etter litt, imens vi delte erfaring, og vi 
snakket mer og mer fra hjertet, ble vi fort 
kjent og faktisk veldig glade i hverandre. 
Inspirasjon kom og f lammen til å tjene 
vokste. Etterhvert savnet jeg gruppen min og 

gledet meg til det neste møtet! Det var til sist 
en stor glede å være med.”

Kari Lem:
“Å delta på bølge 2 gav meg en dyp 
forståelse av at vi ved hjelp av den 
nye Ruhi-bok 1 – og andre ruhi-
bøker – er i ferd med å skape en 
vei til å nå inn til menneskenes 
hjerter; dette gjennom at vi lærer 
å tenke og formulere oss på en ny 
måte, en måte som viser en visjon 
av den åndelige veien vi alle er en 
del av fremover mot vårt mål: et 
nyskapende og bedre samfunn å leve i for hele 
menneskeheten.

Gjennom å være sammen med 120 
bahá’í-venner fra åtte ulike nordiske land, 
dele erfaringer og tanker, uttrykke oss i ulike 
kunstneriske aktiviteter, bryte ytre og indre 
grenser, dele varme og fellesskap, løftet det 
oss opp og gav ekstra inspirasjon, styrke og 

innsatsvilje til tjeneste for Bahá’u’lláh og vår 
kjære bahá’í-tro.”

 Sigrid Leinum:
“Etter første helg ble jeg så inspi-
rert at jeg uka etter startet Ruhi-
bok 1 med en søkende sjel, som 
sa ja med en eneste gang og Ruhi 
7 med to bahá’íer. Vi holder nå 
ukentlige samlinger på Zoom. 
Deltageren i Ruhi 1 har jeg også 
startet bønnekveld med på tele-
fon én gang i uka, og vi hadde 
nettopp en lang tur sammen i 
Guds frie natur sist uke. Vi ba 
bønn, gjorde IndreRo på hverandre, og ble 
inspirert av åndelige samtaler, der vakker 
natur og nydelig vær rammet det hele inn til 
en uforglemmelig dag. Bok 7-gruppa er også 
en inspirerende samling, der begge deltagerne 
bor i Trøndelag, og den ene har jeg ikke sett 
på 30 år. Hvilken glede de kveldene gir. Ruhi-
bok 1-bølge 2, inspirerte meg til å gjøre krea-
tive oppgaver på nett. Alt fra maling, tegning, 
sang, dans ... uendelige muligheter. Det har 
utvidet min tankegang omkring hvordan en 
ruhibok kan holdes. Og ikke minst ble en slik 
samling til stor inspirasjon med gode histo-
rier og personlige erfaringer av deltagere fra 
mange nordiske land. Hjertet ble berørt og jeg 
satt igjen med dypere kunnskap. Jeg anbefaler 
det på det sterkeste.”

q«Vi skulle vise på en 
kreativ måte sitat som 
snakket om at vår sjel er 
som en fugl, og når den 
lander for å spise kan 
vingene bli skitne. Med 
bønn kan vi rense dem.
Så viste jeg en fugl som 
blir skitten av leire, men 
vann, som symbol på 
bønn, kan rense den.» 
Elibel

uMateen Ram delte en 
dans inspirert av et sitat 
og Inga-Lisa Hessel sitt 

kunstneriske uttrykk for 
et sitat. 

pKunst av Catrin 
Haeger inspirert av 

studiet i Bok 1.

Bølger av Ruhi-bok 1

w

tKunst av Sigrid inspir-
ert av studiet.
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James Coburn:
“Det var veldig inspirerende å gå 
igjennom den nyreviderte Ruhi-bok 
1 fordi jeg fikk så mange nye ideer og 
fordi selve boken er mye mer inklu-
derende – jeg føler at det er nå mye 
lettere å invitere andre til å delta på 
en ny Bok 1. Det gir alltid mye glede 
å være sammen med andre i en 
kjærlig åndelig atmosfære. Selv om 
det er fint at bahá’íene fordyper seg 
i bok 8, 9, 10 osv., så føler jeg at det 
viktigste nå er at flere går gjennom den nye Ruhi 
1-boka og starter nye studiesirkler med venner av 
troen. Jeg fikk i hvert fall inspirasjon, motivasjon 
og støtte til å komme i gang – noe som jeg er veldig 
takknemlig for.”

Mai Antonsen:
“Jeg deltok på bølge 2 da jeg er så 
begeistret for Bok 1. Den er både 
vakker, sjelfull og informativ og 
den forvandler sjelene som deltar. 
Det er min erfaring. På bølge 2 
fikk jeg inspirasjon og kunnskap 

av alle delingene fra de andre. Jeg lærte mye 
om bruken av kunst. Det var godt å være i 
lag med andre som hadde samme interesse 
og ønske om å dele og lære. Det anbefales på 
det varmeste.”

Catrin Haeger:
«Sååå vakkert og så enormt 
inspirerende å kjenne kjærlig-
heten og vennskapet på tvers 
av landegrensene ... jeg har selv 
brukt inngangen til menings-
fylte samtaler ved å spørre – hva 
hadde du endret på i verden hvis 
du hadde mulighet?»

 

Jan-Henrik Wik:
«Bølge 2 ble en opplevelse for 
meg av et større fellesskap med 
likesinnede. Et innsyn i hvor-
dan ulike grupper i ulike land 
med sine muligheter bidro til økt 
forståelse av Bok 1. Utveksling av 
lokale læringsspørsmål og prak-

tiske erfaringer om f.eks med utenatlæring og 
anvendelse av skriftene i livene sine. Meget 
inspirerende å delta.»

Mari Haugen:
«Tusen, tusen takk for at jeg fikk 
være med på denne andre bølgen! 
Det føles som en slags ny start og 
har gitt en annerledes og dypere 
opplevelse av å veilede Ruhi 1. Det 
er sannelig en stor gave å ha fått 
lov til å være med!»

Mariann Aalvik: 
Mariann Aalvik i Arendal har en studiesirkel 
i Bok 1. Med i sirkelen er tre nære slektninger. 
Hun forteller: 

– De ble med fordi de var 
nysgjerrige på bahá’í-religio-
nen og ville vite mer, og fordi jeg 
trengte noen å øve meg på. Og 
det var akkurat  det jeg spurte 
dem om: Jeg trenger hjelp, det er 
kommet en ny revisjon av et studie-
hefte om osv.  De har vært veldig 

w fine å ha med og fulgt alt jeg har foreslått, også 
det kunstneriske, stilt gode spørsmål og de 
har bedt bønn, lyttet til bønn og tegnet bønn. 
De opplevde innledningen som informativ 
og nyttig, vi leste t.o.m. avsnitt 11 før vi star-
tet. Vi er ikke helt ferdig enda pga. studier, 
eksamen og barseltid. Jeg ble veldig inspirert 
til å starte gruppen da jeg hørte på de som 
hadde gjennomført 1. bølge og er veldig glad 
i Bok 1. Jeg liker godt å være veileder og koser 
meg med den måten som vi praktiserer som 
bahá’íer.v

Tekst (noe revidert): Norsk Bahá’í Institutt

p«Dette er Ruhi-
mannen på tjeneste sti! 

Den var laget av grup-
pen min sammen på 

Zoom white board som 
en kreativ aktivitet.» 

James
tBilder  laget på inspi-
rasjon i studiesirkelen. 

t«Dette er ett av flere 
små sitatkort som 
jeg sender på sms ca 
ukentlig til en søkende 
venninne.» – Mari
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pDiagram 1:
Statistikk over antall deltakere som har full-
ført Ruhi-bok 1 hvert år i løpet av den siste 
5-årsplanen, fordelt på forskjellige områder i 
Norge. Som det vises i diagrammet, har totalt 
74 deltakere fullført Bok 1 (blå søyle) det siste 
året (fra april 2020 til april 2021). Det har vært 
stor økning i forhold til tidligere år. For eksem-
pel fullførte 29 deltakere Bok 1 (gul søyle) fra 
april 2019 til april 2020.

Antallet er fordelt på de forskjellige områder.

uDiagram 2:
Antall deltakere i pågående Ruhi-bok 1 pr april 
2021 er 148. Det er en stor økning i forhold til 
tidligere år på samme tid. For eksempel var det 
57 deltakere i pågående Ruhi-bok 1 i april 2020 
og 35 deltakere i april 2019.

I løpet av dette året ble det tilbudt og studert 
instituttkurs online i blant annet bok 8, 9, 10 
og 11, og det skjedde en markant forflering i 
antallet studiesirkler i disse høyere bøkene i 
perioder.

Med høyere bøker menes bøker som ikke 
er en del av hovedsekvensen Bok 1 – 7, men fra 
8 og oppover.

(Fra årsrapporten for år 177)

Bok 1-søylen til værs

Også mange tar 
«høyere bøker»

«Med stor glede ønsker Nasjonalt 
Åndelig Råd å dele med dere at vi ser 
at Oslo/Akershus har passert tredje 
milepæl i løpet av den siste perio-
den. Denne erkjennelsen er kommet 
gjennom vurdering og rådslag-
ning mellom Nasjonalt Åndelig Råd 
og rådgiver Saba Mazza, hjelpe-
rådsmedlemmene, og ikke minst 
Områdeundervisningskomitéen i 
Oslo/Akershus. Dette er et histo-
risk øyeblikk, da Oslo/Akershus er 
det første området i Norge som 
har passert tredje milepæl!

Vennenes standhaftige innsats har vist at 
samfunnet også gjennom denne pande-
mien klarer å tilpasse seg, og holde en 

intensitet av aktiviteter ved like samtidig som 
de forf leres. Uavhengig av pandemien, ser 
vi noen klare kjennetegn på tredje milepæl. 
Instituttprosessen har økt i styrke, intensitet 
og antall involverte, til det punkt at området 
har passert 100 kjerneaktiviteter med over 
500 deltagere og nesten en tredjedel av disse 
er venner av troen. Dette er også til tross for 
at kommunesammenslåingen i 2020 førte til 
en endring i områdestrukturen slik at Oslo/
Akershus «mistet» gamle Asker kommune 
til området Buskerud. Det Universelle 
Rettferdighetens Hus skriver at «... man er i 
stand til å nå ut til store antall, der man mobi-
liserer hundre personer eller flere, som gjennom 
sine tjenester forbinder dem med mange hundre 
eller tilmed tusener, krever kapasitet til å 
tilpasse seg til en anselig økning i kompleksitet.» 
(29.12.2015 avsnitt 22) Vi ser også en økende 
evne til å ha meningsfylte samtaler i flere sosi-
ale rom, at flere hjem åpnes for samfunnsbyg-
gende aktiviteter (selv om de for en tid har vært 

Oslo/Akershus passerer 

tredje milepæl

w

qBildene er fra en 
kirkegård i Skedsmo 
hvor det leses bønn for 
Shojas far og Odd (en 
nær venn av troen),  
Bok 8-studiesirkel på 
Zoom med Britt og 
Lasse som veiledere 
og en andaktstund i 
Bærum.
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Norges mål fram til ridván 2022
og vil være digitale) og at samfunnet har kapa-
sitet til å tilby hele sekvensen av instituttkurs 
i området. 

Vi ser hvordan venner som tjener for 
eksempel som barneklasselærere eller 
verter for andaktsmøter kommer sammen 
lokalt for å støtte og hjelpe hverandre. 
Områdeundervisningskomitéen og lokale 
åndelige råd bestreber seg på å lære om samar-
beid og med hver sin rolle oppmuntre og støtte 
samfunnet til å bidra i vekstprosessen.

Til tross for at vi for øyeblikket ikke har 
et nabolag med vedlikeholdt intens aktivitet, 
har det foregått en til tider intens og kollektiv 
læring om hvordan å jobbe i nabolag og det er 
funnet et uutnyttet potensial i flere av områdets 
nabolag.

Selv om noen lokaliteter i området viser 
tydeligere styrker for vekst enn andre, ses 
områdets utvikling som helhet på som en felles 
oppnåelse for alle vennene i Oslo/Akershus og 
Norge som i stor grad har stått sammen og 
vist kollektiv støtte og oppmuntring gjennom 
årene.

Rettferdighetens Hus skriver at tredje mile-
pæl «... betegner fremveksten av et system for å 
utvide et dynamisk mønster for samfunnslivet i 
senter etter senter, et mønster som kan engasjere 
et folk – menn og kvinner, ungdom og voksne 

– i arbeidet med dets egen åndelige og sosiale 
forvandling.» (Det Universelle Rettferdighetens 
Hus 29.12.2015 avs. 31)

Dette er ikke slutten, men begynnelsen på 
reisen videre mot å nå ut til «store antall», og 
Nasjonalt Råd er sikre på at vennene vil jobbe 
videre med å befeste de ulike aspektene ved 
områdets vekst i tiden fremover, i tillegg til nye, 
viktige fremskritt!v

(Fra et brev til vennene og alle lokale åndelige råd i Oslo 
Akershus 21. april.)

w

Nasjonalt Åndelig Råd ønsker at 
alle områder der det er etablert et 
vekstprogram blir intensive i løpet 
av ettårsplanen, sier rådet i sitt brev 
til alle vennene 22. juni. Her er noe 
av innholdet:  

9 intensive vekstområder
Å passere andre milepæl betyr det 
samme som at området etablerer et 

intensivt vekstprogram, som igjen betyr bl.a. 
at området har elementene som kreves for å 
holde veksten der i gang, en instituttprosess 
som blir sterkere, flere og flere venner som 
deltar i samtaler med andre for å oppdage 
mottagelighet, en økning i antallet kjerne- 
aktiviteter og deltagere i disse, samt hjemmene 
som besøkes, for å nevne noen elementer. En 
tommelfingerregel har også vært at man har 
nådd andre milepæl når omtrent tjue personer 
er engasjert i å arrangere kjerneaktiviteter i 
området.

Rådet har med andre ord som mål at 
Innlandet, Agder og Østfold passerer andre 
milepæl, i tillegg til de seks som  allerede 
har passert denne, som  er Oslo/Akershus, 
Buskerud, Vestfold, Rogaland, Vestland sør 
og Trøndelag sør. Som en del av dette målet er 
også et delmål om å styrke allerede oppnådde 
intensive vekstprogramområder.

Minst to områder passerer tredje 
milepæl
Nasjonalt Åndelig Råd ser også for seg at minst 
to områder har passert tredje milepæl totalt i 
løpet av ettårsplanen og vi sikter på Buskerud 
i tillegg til Oslo/Akershus som passerte tredje 
milepæl i vår.

Fem nye vekstprogramområder
Nasjonalt Råd har også som mål å etablere 
fem helt nye vekstprogramområder i løpet av 
ettårsplanen. Dette er områder som enda ikke 
har passert første milepæl, og rådet satser på 
Troms, Telemark, Nordland, Trøndelag nord 
og Finnmark.

Minst ett senter for aktivitet i 
samebefolkningen
Som en del av årets mål og fjorårets «sammen-
slåing» av den norske delen av Nordkalotten 
med resten av Norge, har Nasjonalt Åndelig 
Råd etter rådslagning med rådgiveren også et 
mål om å ha minst ett senter for aktivitet i same-
befolkningen. Hva betyr egentlig Bahá’u’lláhs 
åpenbaring for dem? Og hvordan vil denne 
befolkningen ta til seg instituttprosessen som 
et redskap for å bygge kapasitet i egen befolk-
ning og ta ansvar for sin egen åndelige forvand-
ling? Hvordan vil dette se ut? Disse er noen av 
spørsmålene som må utforskes videre. Om du 
ønsker å ta del i denne prosessen og har tanker 
om det, skriv gjerne til oss!

Økning i deltagelsen i studie  sirkler 
I løpet av dette året ønsker også Nasjonalt Råd 
at instituttprosessen i landet fortsetter å vokse 
i styrke. Ikke minst ser vi for oss en fortsatt 
økning i deltagelse i de nye og høyere bøkene. 
Rådet ønsker blant annet at antall venner som 
fullfører Bok 1 dobles fra året før til omtrent 
150 individer. 

Minst ett besøk til Svalbard
Rådet har ikke besluttet hvem som skal 
gjøre dette besøket, så det kan være hvem 
som helst – det kan være deg! Hensikten er å 
starte prosessen med å utforske mulighetene i 
Svalbard da det er et av de totalt 17 områdene 
i Norge, og ikke minst fortsatt et av målene 
fra tiårskorstoget (1953–1963) gitt av Shoghi 
Effendi.

Minnes ‘Abdu’l-Bahá gjennom hele 
året
Nasjonalt Åndelig Råd ønsker at vennene 
benytter anledninger gjennom hele året for å 
minnes ‘Abdu’l-Bahá og hans betydningsfulle 
liv.

Minst 100 ulike markeringer på tvers 
av hele landet i november
Spesielt er det viktig å markere to dager – 
Paktens dag 25.11.2021 og ‘Abdu’l-Bahás 

bortgang 27.11.2021. Nasjonalt Råd ønsker å 
oppfordre alle vennene i Norge til å ha egne 
markeringer overalt i landet, i egne hjem, i 
familien, i samfunn og mindre «kjernegrup-
per» av venner som en naturlig del av deres 
regelmessige samhandling. En kjernegruppe 
er «en kjerne av venner som arbeider og rådslår 
sammen og arrangerer aktiviteter.» (Det 
Universelle Rettferdighetens Hus 29.12.2015). 

Kan vi få til minst 100 ulike markeringer 
på tvers av hele landet? Her gjelder det å være 
kreativ og benytte mulighetene som finnes i 
ditt område! 

Mangfoldig og kreativt år
Vi gleder oss til et mangfoldig år med økt akti-
vitet der kreativiteten og styrken til det norske 
samfunnet vil oppblomstre!

* * *

Målene vil naturligvis kreve en formidabel 
innsats fra oss alle, men om vi skal vokse må 
vi naturligvis sikte høyt! Rettferdighetens 
Hus skriver at «I denne årsvarige innsatsen må 
hvert samfunn gjøre bruk av alt det ubrukte 
potensial det måtte besitte og søke å overvinne 
eventuelle hindringer som hemmer dets vekst, 
og på den måten forberede det på de kommende 
krav.» (Det Universelle Rettferdighetens Hus 
25.11.2020). Vi kan spørre oss selv hvorfor vi 
har disse målene, men Rettferdighetens Hus 
har gitt oss svaret. Menneskeheten lider, selv 
om det til tider kan være vanskelig å skjelne 
eller forstå det for oss som bor i Norge, men 
«... stilt overfor en verden som er berøvet 
Bahá’u’lláhs eliksir og i sitt uføre lider mer for 
hver dag som går, kan vi med samvittigheten 
i behold ikke be hans hengivne tilhengere om 
noe mindre.» (Det Universelle Rettferdighetens 
Hus 29.12.2015.)

Hvordan kan du støtte og bidra?
Alle har et eierskap til disse målene. På hvilken 
måte kan DU støtte og bidra til at disse målene 
kan nås? Skriv til oss og del dine tanker med 
Nasjonalt Åndelig Råd!v
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Det er en glede for oss å presentere 
del 2 av materialet som tar for seg 
en rekke viktige prinsipper relatert 
til arbeid, velstand og tjeneste. 

Det dreier seg om fire grunnleggende 
prinsipper:

1. Bahá’í-lærens holdning til rikdom; hvordan 
den kan erverves og hvordan den skal brukes.

2. Viktigheten av at ungdommer skaffer seg et 
håndverk, et yrke, en profesjon, som ikke 
bare innebærer å være sysselsatt og å være 
økonomisk uavhengig, men også å være i 
stand til å utføre noen form for tjeneste til 
menneskehetens beste.

3. Kombinere arbeid og tjeneste for troen.
4. Eliminering av ekstrem rikdom og ekstrem 

fattigdom og arbeid for et mer rettferdig 
samfunn.

Velstand er relativt
Det er vanskelig å definere velstand. Enhver vil 
finne andre som enten er mer velstående eller 
mindre velstående enn en selv. Hvis inntekten 
vår er nok til å ta vare på oss selv og familien vår, 
så kan vi kanskje betrakte oss som velstående 
eller i det minste veldig heldige. Samtidig må vi 
huske det Bahá’u’lláh åpenbarte om at en persons 
sanne bragd og verdighet er åndelighet. Dette er 
utdypet i følgende utdrag fra et brev skrevet av Det 
Universelle Rettferdighetens Hus om «materielt 
liv», til alle verdens bahá’íer datert 1. mars 2017:

«Et grunnprinsipp som i denne sammenheng 
bør utforskes nærmere, er menneskets ånde-
lige virkelighet. I Bahá’u’lláhs åpenbaring gis 
det utvetydige forsikringer om hvert mennes-
kes iboende edelhet; det er en grunnsetning i 
bahá’íers trosliv, og på den hviler håpet om 
menneskehetens fremtid. 

I skriftene blir det gjentagende ganger bekref-
tet at sjelen har evnen til å manifestere alle de 
navn og egenskaper som tilhører Gud, han som 
er den medlidende, giveren, den gavmilde.

Det økonomiske liv er en arena der ærlighet, 
hederlighet, pålitelighet, gavmildhet og andre 
av åndens egenskaper kan komme til uttrykk. 
Individet er ikke bare en egennyttig økonomisk 
enhet som etterstreber å gjøre krav på en stadig 
større andel av verdens materielle ressurser.

“Menneskets rosverdighet ligger i tjeneste og 
dyd,” hevder Bahá’u’lláh, “og ikke i velstandens 
og rikdommens pomp og prakt.” Og videre: “Ød 
ikke deres dyrebare livs rikdom ved å dyrke en 
ond og fordervet hengivenhet, og la heller ikke 
deres bestrebelser bestå i å fremme egne interes-
ser.” Ved å vie seg til å tjene andre finner man en 
mening og hensikt med livet og bidrar til å høyne 
samfunnet selv.

I begynnelsen av sin avhandling kalt 
The Secret of Divine Civilization erklærer 
‘Abdu’l-Bahá: 

«... enkeltmenneskets ære og utmerkelse 
består deri at det blant alle verdens skarer bør 
bli en kilde til samfunnets vel. Kan man tenke 
seg noen større gave enn at en person som skuer 
inn i seg selv, skulle finne at han ved Guds styr-
kende nåde har vært årsak til fred og velvære, 
lykke og fordeler for sine medmennesker? Nei, 
ved den ene sanne Gud, der finnes ingen større 
lykksalighet, ingen fullstendigere fryd.»

Spørsmål til ettertanke:
Hvis en har nok til å forsørge seg selv og sin 
familie, er vedkommende velstående?

Hvorfor tror du det?

Institusjonen av Huqúqú lláh i Norge har 
gleden av å informere at Audun Hagan og 
Yasaman Alaei har takket ja til å tjeneste-

gjøre som representanter for Huqúqu´lláh-
institusjonen i henholdsvis Nord-Norge og i 
Oslo-Viken regionen for en treårsperiode.

Vi håper at både institusjonene og vennene 
støtter og samarbeider med disse tjenestevillige 
sjeler, slik at vi sammen kan bidra til individu-
ell og kollektiv vekst, både åndelig og materielt.

Arbeid, rikdom 
og tjeneste

Nye representanter for Huqúqu´lláh
Tekst: Fra Huqùqu´lláh-institusjonen

Representanter for Huqúqu´lláh i Norge  
og deres kontaktinfo er: 
• Yasaman Alaei: yasaman.aalaei@yahoo.com (Oslo og Viken)
• Audun Hagan: audunhagan@gmail.com (Nord Norge)
• Sasan Zarghooni: sasanzarghooni@gmail.com (Vest og 

Sørvestlandet)
• Mehdi Yahyavi: mehdi.yah@outlook.com (Midt Norge)

Tekst: Tillitsmann for Huqùqu´lláh i Norge, Kayvan Hemmat 

Bahá’í-samfunnet i Rælingen og 
Færder dannet hvert sitt lokale 
åndelige råd ved ridván. 

Det var et lokalt råd i Rælingen over flere 
år for en del tid tilbake. Færder er nytt 
råd i en kommune som ble etablert 1. 

januar 2018 ved sammenslåing av Nøtterøy og 
Tjøme kommuner.

Det er nå totalt 19 lokale åndelige råd 
i Norge! I tillegg har følgende samfunn et 
Lokalt Åndelig Råd: Tromsø, Trondheim, 
Lillehammer, Lørenskog, Nes, Lillestrøm, 
Moss, Oslo, Bærum, Asker, Drammen, 
Tønsberg, Holmestrand, Arendal, Bergen, 
Stavanger og Sandnes.

pRådsmedlemmer i 
Rælingen sammen med 
Shoja Fallah (hjelperåds-
medlem) og Mehrnaz 
Moghaddas. På bildet er 
Attaiyeh Ebrahimifard, 
Pouya Sabzehjou, 
Ghassem Shahdadfar, 
Shahab Yahyavi, Effat 
Alizadeh Abardeh og 
Sarah Hemat.

To nye lokale råd er dannet
‘Abdu’l-Bahá beskriver rådenes karakter 

slik:
«De åndelige råd som skal opprettes i denne 

Guds tidsalder, dette hellige århundre, har aldri 
hatt sin like i tidligere tidsaldere, det er ubestri-
delig. For de forsamlingene som utøvde makt 
var bygget på støtten fra mektige menneskelige 
ledere, mens disse rådene bygger på støtten fra 
Bahás Skjønnhet. De som forsvarte og beskyttet 
de andre forsamlingene, var enten en prins eller 
en konge, eller en yppersteprest eller et flertall 
av folket. Men disse åndelige rådene forsva-
res, understøttes, hjelpes og inspireres av den 
allmektige Gud.» (Selections from Writings of 

‘Abdu’l-Bahá, s. 82)v

(Fra et brev til alle fra Nasjonalt Åndelig Råd 21. mai.)



Bidragene i de første fem måne-
dene i 2021, utenom bidragene til 
‘Abdu’l Bahás gravmæle, er på kr. 
455 000. Det er en god utvikling 
i forhold til samme periode i fjor, 
men kr. 30 000 under vårt budsjett. 
Vi håper at trenden for bidragene 
til Nasjonalt Fond holder stand, 
siden 2021 er et travelt år når det 
gjelder planrelaterte aktiviteter og 
de fleste av disse aktivitetene er 
betinget tilgjengelighet av midler.

«Det nasjonale fond må gis et solid 
grunnlag, må støttes gavmildt og 
stadig holdes ved like av alle, for 

det er forutsetningen for fremtidig fremgang og 
oppnåelse.»

«... fremgang for og gjennomføringen av 
åndelige aktiviteter er avhengig og betinget av 
materielle midler...» (Shoghi Effendi)

Bidragene bes overført til kontonr. 
7878.05.66697

‘Abdu’l Bahás gravmæle
Besøk gjerne https://news.bahai.org/
story/1509/ for siste utvikling av dette mektige 
og historiske gravstedet. Vennene her til lands 
har vært ivrige støttespillere til dette prosjektet 
og det totale bidraget hittil i år har passert kr. 
740 000 pr. 31. mai. 

Bidragene bes overført til kontonr. 
7220.30.45981 og merkes «nytt gravmæle».

Norge støtter Nepal 
I begynnelsen av 2021 ble Norge kalt av 
Det Universelle Rettferdighetens Hus å 
bidra med $11  000 til bahá’í-samfunnet 
i Sri Lanka for innkjøp av utstyr til deres 
nasjonale bahá’í-senter. 6. april fikk vi en 
ny henvendelse fra Verdenssenteret om 
å støtte vennene i Nepal med $7 750 for 
innkjøp av utstyr og møbler til deres nasjo-
nale bahá’í-senter, samt for renovering og 
vedlikehold.

Nasjonalt Råd er meget glade for å 
kunne ha anledning til å støtte flere nasjo-
nale samfunn rundt omkring i verden 
gjennom det internasjonale økonomiske 
samarbeidsprogrammet.

God bidragsutvikling 
fra januar til mai

Bahá’í-samfunnet og Kontoret 
for Samfunnskontakt har de siste 
månedene mottatt urovekkende 
nyheter fra Iran. 

Summen og omfanget av hendelsene som er 
meldt kan tyde på en forverret situasjon. 
En rekke husransakelser av bahá’í-hjem 

har rammet familier i Baharestan, Isfahan og 
Shiraz de siste månedene, og som følge av dette 
er mer enn tjue individer satt i varetektsarrest. 
I Teheran kan ikke bahá’íene gravlegge sine 
kjære på verdig vis, og i landsbyen Ivel har 
myndighetene konfiskert flere eiendommer 
og jordbruk som har vært eid av bahá’í-fami-
lier i flere generasjoner. Dette er dessverre bare 
noen av sakene som opptar Bahá’í-Samfunnets 
Kontor for Samfunnskontakt (BKSK) når det 
gjelder Iran.

Inspirert av bahá’íene i Irans utrolige 
pågangsmot og standhaftighet og med blikket 
rettet fremover, ser BKSK frem til å markere 
‘Abdu’l-Bahá. Vi reflekterer over ‘Abdu’l-Bahás 
evne til å svare et hvert spørsmål som skju-
ler seg i menneskehjertet, og til å bidra med 
innsikt og visdom som er skreddersydd til 
enhver situasjon. Han er det perfekte eksem-
pel. For BKSK er det en læringsprosess å kjenne 
spørsmålene som skjuler seg i det norske 
samfunnets hjerte. Det er en læringsprosess 
å formulere meningsfulle og konstruktive 
bidrag, for eksempel i diskursen rundt mang-
fold i Norge. Bahá’u’lláhs skrifter, bahá’í-sam-
funnets historie og økende erfaring med å 
engasjere mangfoldige grupper av mennesker 
i meningsfull handling, er kilder til innsikt 
som kan være med på å bidra til diskursen om 
mangfold.

Bahá’í-samfunnets Kontor for Samfunns-
kontakt er også takknemlig for å få et nytt 
medlem, Yasaman Alaei.

Vennlig hilsen BKSK,
 Elnaz, Yasaman & Åshild

BKSK om Iran  
og markering av 
‘Abdu’l-Bahá

Bidra med Vipps!
(Leses av ditt mobilkamera og åpner din Vipps 
på den riktige siden)

Du kan betale ditt bidrag til Nasjonalt Fond 
eller andre internasjonale formål til vår Vipps 
# 545664. Vennligst merk bidraget med ditt 
formål. I fravær av denne info, går beløpet til 
Nasjonalt Fond.

Bahá’í senteret i Holmenkollveien er 
solgt
Dette bygget er nå solgt til kr 13 750 000. Bygget 
ble kjøpt for ca. 13 år siden for kr. 7.4 mill. 
Overtakelsen er 1. august. Salgsbeløpet dekker 
stort sett kjøpesummen av det nye senteret i 
Sandvika, inklusive renovering.

Øvrige utgifter
Øvrige utgifter følger våre budsjetter i år. 
Faktiske utgifter oversteg budsjettet på ett 
punkt, nemlig bahá’í-senter drift, siden vi 
måtte dekke kommunale utgifter for to bygg 
samtidig.v
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q’Abdu’l-Bahás 
gravmæle reiser seg. 

Sannsynligvis står det 
ferdig for alle jordens 

folk i 2023.

Foto: © Bahá’í World News 
Service
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V årt nye nasjonale bahá’í-senter på 
Hamang Gård i Sandvika fortel-
ler hvor stolte og glade vi alle kan 

være. Det er blitt vakkert og verdig. Helgen 
11–13 juni ble det for første gang benyttet 
av Nasjonalt Åndelig Råd etter f lere online-
møter pga. Covid-19. I løpet av de tre dagene 

Nydelig nytt senter tatt i bruk 

uNasjonalt Åndelig 
Råd foran bygningen 

som huser senteret. F.v: 
Katlinn Clavier, Thor 

Henning Lerstad, Nazila 
Dabestani, Sasan 

Kamali, Arsalan Moghen, 
Keyhan Ighanian, Lilli 

Martine Lerstad og 
Behnam Bahrami. Zack 
Livesay var ikke tilstede. 

tpIkke prangende, 
bare følsomt og 

andektig vakkert.

tNederst er bilde fra 
stuen i senteret.

pTurid Sjurseth på 
kontoret og utsalget til 
Bahá’í Forlag. 

hadde rådet online-møter med medlemmer 
i de seks rådene i Oslo Akershus, tillits-
mannen for Ḥuqúqu’lláh, hjelperådsmed-
lem Kitt Sandvik og rådgiver Saba Mazza. Nå 
åpnes det også for stadig f lere fysiske møter 
i det vakre senteret!v
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For å stimulere til mer innsats 
og å kunne diskutere forskjel-
lige sider av arbeidet hadde vi en 
Skoleundervisningskonferanse på 
Zoom 12. mai. Det deltok totalt 32 
personer, men ikke mer enn 25 ad 
gangen. 

Det ble rapportert fra skoleunder-
visningsaktiviteter rundt om i 
landet, skolenettsiden ble gjen-

nomgått, forskjellige måter å kontakte 
skoler ble diskutert og vanlige elevspørs-
mål ble tatt opp. Det ble uttrykt ønske om 
en ny konferanse til høsten. Det var godt å 
se at så mange bahá’íer har engasjert seg i 
skoleundervisnings-arbeidet.

Et spørsmål som kom opp er om man 
skal undervise om bahá’í i barneskolen. 
Religionsfaget er også pensum på barneskolen, 
så det kan man. Det ligger også noen under-
visningsopplegg på vår nettside. En mulig-
het man særlig har i barneskolen er å bruke 
helligdager.

Mange engasjert i 
skoleundervisning

Skolekampanjen – 
litt nyheter
Skolenettsiden januar–april
Besøk: 447  Quiz: 200  Youtube-videoer, korte 
besøk: 133

Skolebesøk
• På Øyer Ungdomsskole snakket Gunnar 

Lange-Nielsen med to tiende-klasser.
• Kari Lem og Elibel Franco-Iniesta snakket 

med to 10. klasser på Tofte ungdomsskole.
• Mari Haugen har snakket med fem 10. klas-

ser på Sunnland ungdomsskole.

Kontakt med skoler
• Asker har kontaktet 17 ungdomsskoler og 

5 videregående.
• Oslo har sendt brev t i l samtlige 

videregående.
• Arendal har vært i kontakt med en rekke 

skoleledere.
• Mari Haugen har kontaktet 47 skoler i 

Trøndelag og fikk snakke om troen på plan-
leggingsdagene til et par skoler.

• Bærum har sendt skoleheftet til samtlige 
skoler.

• Moss har sendt ut 26 skolehefter til 11 skoler.
• Skoleutvalget har sendt e-brev til samtlige 

skoler utenfor rådsområder i Viken, Agder, 
Vestfold, Telemark, Innlandet og Rogaland. 
(Resten får bli neste skoleår)

Annet
• Lærere som driver med utdanning av religi-

onslærere er blitt kontaktet av Skoleutvalget 
og fått skoleheftet tilsendt.

• Vi er i dialog med Elevkanalen.no om å få 
inn lærestoff om bahá’í der.

• Skolehefter er under oversettelse til nynorsk 
slik at vi skal kunne gjøre det mer attraktivt 
for de kommuner som har valgt nynorsk 
som skriftspråk.

• I 2021 har det vært 28 elevhenvendelser 
over Internett og 10 formidlet av en lærer.

• Bahá’í Forlag har solgt ca. 500 skolehefter 
allerede.

Det er sikkert mye som ikke har blitt rapportert 
inn, vi tar gjerne imot flere rapporter.

Vi er meget takknemlige for den f lotte 
innsatsen. v

Bahá’í skoleutvalg

STL – Samarbeidsrådet for tros- og livssyns-
samfunn er 25 år. Det ble feiret med å samle 
alle styrelederne fra starten i 1996. Britt 
Strandlie Thoresen er én av dem. – Det er 
samfunnslim vi produserer, sier hun til avisen 
Vårt Land. 

Avis-reportasjen om feiringen viser til at STL ble til i en 
turbulent livssynspolitisk situasjon med KRL-faget. 
«Da var det viktig å etablere STL som et trygt og godt 

sted å være uenige, sier Dag Nygård. 
Et felt hvor STL har uttalt seg mye, er i arbeidet med den 

nye tros- og livssynsloven, som trådte i kraft 1. januar. Britt 
var leder av STL under ferdigstillingen av den. 

«Arbeidet med den nye loven var mye i fokus og krevde 
grundig rådslagning,» sier Britt til Vårt Land. «Vi er jo et 
stort og bredt dialogforum og vi ønsket så langt som råd var 
å bli enige om en felles uttalelse til den nye loven.»v

STL feirer 
25 års jubileum

pHer er styrelederne i STL gjennom 25 år på 
rekke og rad, f.v: Trond Enger 2021– (Human-Etisk 
Forbund), Britt Strandlie Thoresen 2017–2021 
(Bahá’í-samfunnet), Ingrid Rosendorf Joys 2015–
2017 (Oslo Katolske Bispedømme), Espen Lynne 
Amundsen 2011–2015 (Jesu Kristi Kirke av Siste 
Dagers Hellige), Bente Sandvig 2007–2011 (Human-
Etisk Forbund), Jan Benjamin Rødner 2003–2007 
(Det mosaiske trossamfunn), Egil Lothe 1999–2003 
(Buddhistforbundet) og Dag Nygård 1996–1999 
(Norges Kristne Råd). 

Foto: Charlotte Førde Skomsøy/Vårt Land
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qBildene viser en 
«light-versjon» av 
landbruks-arbeid: 

Juniorungdommer 
i gruppa PUST på 

Lillehammer luker og 
planter grønnsaker på 

forskjellige gårder."

En «Bahá’í Landbruksgruppe» er 
stiftet med, til nå, seks deltagere. 
Her er et første livstegn om gruppa 
fra Bjørg Trønnes: 

«Vi kan ikke adskille menneskets 
hjerte fra omgivelsene utenfor oss 
og si at når først en av delene er 

forandret, så vil alt bli bedre. Mennesket er en 
organisk del av verden. Dets indre liv former 
miljøet og blir også selv sterkt påvirket av det. 
Det ene virker inn på det andre, og alle varige 
forandringer i menneskets liv skyldes disse 
gjensidige reaksjonene.» (Brev skrevet på vegne 
av Shoghi Effendi 17. februar 1933) 

I en studiesirkel i Ruhi-bok 8 våren 2020 
ble det snakk om hvor mye landbruk betyr i 

Bahá’u’lláhs verdensorden. At et godt land-
bruk på hele kloden vil være et mektig middel 
for å få fred på jorden. Thor Henning Lerstad 
foreslo i februar 2021 at jeg skulle starte 
en Zoom-studie-bondegruppe, og sendte 
e-post-adresser til personer med tilknytning 
til landbruk. Fem personer meldte seg, og vi 
har hatt utrolig fine sesjoner med utgangs-
punkt i heftet “Landbruk – et prinsipp” av 
Paul Hanley. Vi har lest de aktuelle kapitlene 
før kurskveldene, og tatt opp de punktene 
vi ville diskutere. Så fint med mange syns-
punkter! fra Marit Tapio Guttorm i Tana, til 
Tor Einar og Kate Johansen i Alta/Tangen, til 
Åse Hagen på Andebu og Mariann Aalvik i 
Arendal. Det er bare jeg som er “bonde”, dvs. 
søker produksjonstilskudd. Men alle mennes-
ker spiser, og bruker fiber til klær, hus osv. og 

Bahá’í Landbruksgruppe er i gang
er del i landbruk, så vi døpte gruppa “Bahá’í 
Landbruksgruppe”. Debatten går på hvordan 
vi organiserer samfunnet, bruk av ressurser – 
f.eks. laks, og husdyrgjødsel. Anbefaler flere 
å starte Zoom-studiegrupper! 6 deltakere er 
passe, så får alle prate. 

Brev fra Det Universelle Rettferdighetens 
Hus til verdens bahá’íer 1. mars 2017: 

«Ethvert valg en bahá’í tar – som ansatt 
eller arbeidsgiver, produsent eller forbruker, 
låntager eller utlåner, giver eller mottager av 
støtte – etterlater seg et spor, og den moralske 
plikt til å føre et liv preget av logisk sammen-
heng krever at ens økonomiske beslutninger 
må samsvare med høye idealer, at renheten i 
ens siktemål må stemme overens med renheten 
i ens handlinger for å nå disse mål. Naturligvis 
ser vennene stadig hen til skriftene for å fast-
legge standarden som de vil tilstrebe. Men 
bahá’í-samfunnet kommer i stadig tettere 
inngrep med det øvrige samfunn, og det betyr 
at den økonomiske dimensjonen ved en sosial 
tilværelse i økende grad må vies konsentrert 
oppmerksomhet.»

Ha en fin sommer! Hilsen Bjørg (melke-
produsent og skogeier i Atnedalen, Innlandet)

Boktips om miljø 
og landbruk
Paul Hanley, som Bjørg refererer til, har 
skrevet to bøker og en rekke artikler om 
miljø, landbruk og relaterte emner. For 
sitt arbeid har han mottatt «the Canadian 
Environment Award». En av hans bøker 
er 11 («Eleven»). Tittelen viser til at elleve 
milliarder vil dele denne planeten ved utgan-
gen av dette århundre. «Ved å plusse på fire 
milliarder til en allerede overbelastet verden 
vil det tvinge alle og enhver til å forandre alt,» 
slår boken fast. «Bare en ‘etisk revolusjon’ vil 
tillate oss å føre en stadig fremadskridende 
sivilisasjon.» Hanley argumenterer at verden 
trenger «en ny kultur, et nytt landbruk og til og 
med en forvandling av menneskets natur». Det 
involverer institusjoner og forskning nasjonalt 
og internasjonalt og starter med at vi begynner 
med oss selv, utforsker vår indre og ytre virke-
lighet og lærer hvordan vi kan forandre oss i 
samarbeid med andre i vår egen nærhet, mener 
Hanley som viser til praktiske erfaringer, også 
fra bahá’í-samfunnet.v
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– Vi gleder oss til å komme i gang 
og dra nytte av fordelene. Jeg 
tror dette gjør sekretariatet og 
Nasjonalt Åndelig Råd, og på sikt 
organer, komitéer og lokale råd 
mer profesjonelle i det administra-
tive arbeidet for troen, sier Sasan 
Kamali, sekretær på Nasjonalt 
Åndelig Råd.

Han snakker om «M-files», en historisk, 
teknisk nyvinning for administra-
sjonen vår. Etter en lengre prosess for 

å fornye og effektivisere de tekniske, adminis-
trative løsningene i bahá’í-samfunnet bestemte 
rådet 6. september 2020 å innføre M-files med 
selskapet Konica Minolta som leverandør. 
Systemet ble tatt i bruk under rådsmøtet 11.–13. 
juni 2021. 

Hva er de største fordelene ved 
systemet?
• Nasjonalt Råd og sekretariatets digitale 

arkiv er mer strukturert og informasjon 
kan organiseres på flere måter og hentes 
frem raskt.

• Søkefunksjonen søker i absolutt alt.
• Informasjon lagres ikke lokalt på PC’er, 

men i et dedikert lagringsmiljø der sikker-
het og tilgangsstyring er kontrollert.

• Man reduserer bruk av e-post og unngår å 
sende filer til hverandre.

• Det er ingen risiko for tap av data da man 
kan «rulle tilbake» endringer.

• En god del oppgaver blir fullt eller delvis 
automatisert, slik som styring av henven-
delser som kommer inn til Nasjonalt 
Åndelig Råd, opprettelse av saker, vedtaks-
oversikt og opprettelse av oppgaver for 
gjennomføring basert på beslutninger tatt 
av rådet.

Dagens system høster ikke av digitale 
løsninger

– Dagens digitale løsninger er ofte brukt som 
en digital versjon av fysiske prosesser, og det 
drar dermed ikke nytte av de digitale fordelene, 
forklarer Sasan som har stått i bresjen for nysat-
singen. Og inspirasjonen kommer ikke minst 
fra troens ledelse fra Shoghi Effendis tid om å 
være i forkant med å utnytte tekniske nyvinnin-
ger. Sasan viser blant annet til et sitat fra et brev 
datert 30. mars 2011, skrevet på vegne av Det 
Universelle Rettferdighetens Hus til et Nasjonalt 
Åndelig Råd; “The capacity of the institutions 
and agencies of the Faith to build unity of thought 
in their communities, to maintain focus among 
the friends, to channel their energies in service 
to the Cause, and to promote systematic action 
depends, to an extent, on the degree to which the 
systems and instruments they employ are respon-
sive to reality, that is, to the needs and demands of 
the local communities they serve and the society 
in which they operate.”

– Se f.eks. på dagens bruk av e-post, sier Sasan. 
– Det er bare en digital versjon av å sende post – 
man har en beskjed, en avsender og en mottaker 
og alt lagres i en postboks. Det samme gjelder 
dokumenter som struktureres i ulike mapper 
der man før i tiden lagret dokumenter i et arkiv-
skap i en mappe. Innføringen av M-files gjør at 
man tenker helt nytt og drar nytte av fordelene 
med at dokumenter og filer er lagret digitalt. Det 
er ikke lenger viktig «hvor» ting lagres, og doku-
menter og filer kan være synlig flere steder, og 
dette organiseres ved hjelp av egenskaper som 
forteller noe om «hva» det er, i tillegg til et kraf-
tig søkeverktøy.

– Alle endringer på dokumenter, filer og 
objekter i M-files registreres med historikk og 
man kan se hvem som har gjort hva og når. All 
data blir indeksert automatisk og er søkbart. 
Løsningen ivaretar også medlemslisten vår, 
styring av henvendelser til Nasjonalt Råd og 

Et historisk, teknisk 
løft for troens vekst 
pLANG PROSESS: 

Før Nasjonalt Åndelig 
Råd tok den endelige 

avgjørelsen om å innføre 
M-files hadde rådet 

et møte med Torstein 
Bach i Konica Minolta 
etter flere måneders 

møtevirksomhet 
mellom sekretariatet og 
selskapet. Det skjedde 6. 

september 2020. 

tSTORSATSINGER: 
I løpet av ett år har 
Nasjonalt Åndelig Råd 
anskaffet og renovert 
et nytt nasjonalt bahá’í-
senter og innført et nytt, 
avansert teknisk system, 
M-files. Alt med tanke 
på å være på høyde 
med – og i forkant 
med – troens vekst og 
utvikling. Bildet er tatt 
fra en av kveldene med 
intern opplæring av 
M-files (7. juni 2021). 

styring av rådsmøter, saker, vedtak og arbeids-
oppgaver basert på dette. 

Hvordan kom Nasjonalt Åndelig Råd 
fram til avtalen med Konica Minolta?

– Konica Minolta er primært kjent for store 
printermaskiner hos bedrifter, men mindre 
kjent er at de også har ekspertise innen 
dokument behandling. Vi hadde en kunde-
relasjon med dem helt siden bahá’í-senteret i 
Drammensveien, og vi inngikk en uforplik-
tende prosess for å se om de hadde den riktige 
løsningen for oss etter å ha utforsket en del 
alternativer. Dette startet i mai 2020. 

Hvordan er sikkerheten ved 
systemet?

– Sikkerheten er god, ved bl.a. at tilgangen fra 
klienter (brukere) er kryptert og brukere lagrer 
ikke data lokalt. Man kan fjerne tilgangen til 
brukere, f.eks. ved endring av medlemskap på 
rådet. Data er lagret i et av Konica Minolta sine 
datasentre som profesjonelle administrerer og er 
dermed ikke avhengig av vår interne kapasitet.

Hvordan er utviklingsmulighetene på 
sikt?

– Tanken er at løsningen kan utvides til å 
omfatte lokale råd og komitéer, men disse får 
i så fall egne «hvelv» med egne oppsett basert 
på behov, og for å sikre at brukertilgangen er 
segmentert. I første omgang har vi vurdert 
Bahá’í Forlag og Samfunnskontakt som hånd-
terer større mengder dokumenter og filer.

Hvordan er det å ta i bruk M-files?
– Vi gleder oss til å komme i gang og dra nytte 
av fordelene. Jeg tror dette gjør sekretariatet og 
Nasjonalt Råd, og på sikt organer, komitéer og 
lokale råd mer profesjonelle i det administra-
tive arbeidet for troen, sier Sasan.v
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Se disse bildene! Små, vakre tegn 
på at barn og familier markerer 
helligdager. Det bekrefter at vi blir 
stadig flinkere til å gjøre noe spesi-
elt med helligdagene, pynte, spise 
noe ekstra, fortelle historier og ikke 
minst ta fri fra jobb og skole. 

–Ja, vi markerer alle helligdagene på ett 
eller annet vis, forteller Adrien Clavier 
i Drammen på vegne av Marieke og 

barna Jesse (11), Lise (8) og Luka (5). 

Adrien forteller følgende om deres 
erfaringer med helligdagene: 

– Det er kjempevanskelig, synes jeg, ettersom 
det ikke er så mye annet rundt oss som tyder 
på at dette er de viktigste dagene i året. Men 
etter hvert begynner vi å få erfaring og det blir 
lettere. Vi gjør alltid noe, om det så bare er å si 
noen bønner sammen, spise en god dessert eller 
ta en tur ut i naturen med familien. Som regel 
lager vi også en fin frokost og pynter bordet til 
middag.

– Jeg tar selv alltid fri fra jobb disse dagene, 
og i år har vi også tatt barna ut av skolen og 
barnehagen da. Det gjør at det føles spesielt, 
og vekker også nysgjerrighet og bevissthet hos 
lærere og venner. Lærerne spør da gjerne hva vi 
gjør på en slik dag, eller ber barna fortelle om 
det på skolen. Det setter igjen litt forventninger 
til at vi gjør noe spesielt. Barna setter stor pris 
på det fremfor en vanlig skoledag!

I det siste har vi vært så heldige å få hjelp av 
Vigdis i vårt samfunn, som sender ut en hilsen 
til alle barn i samfunnet i form av et kort eller 
noen aktivitetsark for hver helligdag. 

Noe annet som vi opplever gir oss drahjelp, 
er aktiviteter som vi gjør igjen hvert år på den 

Når helligdager blir 
litt ekstra hellige

enkelte helligdag, som å lage en ridván-hage, 
en vårlig naw-ruz-frokost med vårblomster og 
å lage en fellestegning med familien til ridván. 
Da blir det en forventning hos barna som gjør 
at de gleder seg til det.

– Hvordan involverer dere barna og 
hva er deres reaksjoner?

– Vi lar barna delta i å forberede ved å pynte, 
tenne lys og evt. forberede god mat. Ellers er de 
med på alt vi gjør sammen. Som regel er barna 
veldig glade for å markere helligdagene med 
familien. Vi har blitt bedre på å gjøre noe fint 
og gledelig ut av det og i tillegg gi det mening 
ved å trekke frem historiene og personene vi 
markerer. I det siste har vi begynt å be dem 
gjenfortelle deler av historiene eller bakgrun-
nen for helligdagen i samtaler i løpet av dagen. 
Nå begynner de å kjenne til historiene litt og da 
er det moro å kunne fortelle det de husker. De 
sier gjerne også en bønn selv når vi har bønne-
stund på helligdagene.

qHele familien Clavier 
har tegnet en felles hage 
sammen som får en 
prominent plass i stua til 
neste ridván, hvor vi vil 
tegne en ny igjen.

pTil venstre: I stua til 
Clavier-familien ble det 
pyntet med en ridván-
hage sammen med en 
nabojente.                   
Til høyre: Marieke og 
Lise har pyntet til naw 
ruz-frokost.

tElina Ebrahimi kan 
være stolt av sitt 

"ridván-telt" i trappa 
hjemme i Stavanger.
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Nye utgivelser oversatt til norsk 
siden forrige Bahá’í-nytt er :

‘Abdu’l-Bahá – Beretninger fra 
hans liv og utdrag fra hans 
skrifter

Utdrag fra ‘Abdu’l-Bahás skrifter 
er hentet fra:

• Stories about ‘Abdu’l-Bahá
• Selections from the Writings 

of ‘Abdu’l-Bahá
• Den guddommelige kjærlig-

hetens vei
• The Secret of Divine 

Civilization
• Noen besvarte spørsmål
• ‘Abdu’l-Bahás testament

BÁB – Budbringeren  for Dagenes Dag 
av Hasan M. Balyuzi 
I midten av det nittende århundret 
ble Iran, som den gang var fjernt 
fra Vesten, rystet av tilsynekom-
sten av Báb, hvis korte forkynner-
gjerning på seks år (1844–1850) 
endte med martyrdom både for 
ham selv og for mange tusen av 
hans følgesvenner. Báb var en 
ung kjøpmann som kunngjorde 
at «Han som Gud skal åpen-
bare», snart ville fremstå for å 
lede menneskeheten inn i en ny sivilisasjons-
epoke. Báb og hans religion ble lagt merke til av 
vestlige diplomater hvis offisielle rapporter og 
andre redegjørelser utgjør et enestående viten-
skapelig materiale for å studere fremveksten av 
en tro, som – i Edward Granville Brownes ord 

– «ikke usannsynlig vil kunne vinne en plass 
blant verdens store religioner».

I denne biografien om en av bahá’í-troens 
sentrale skikkelser, er det gjort utstrakt bruk 
av mange offisielle dokumenter og materiale 
samlet fra familiearkiver som har vært tilgjen-
gelige for forfatteren, som selv er en slektning 
av Báb.

Hasan M. Balyuzi   (1908–1980) var en 
Sakens Hånd, utnevnt i 1957. Han tjente på flere 
bahá’í-institusjoner, jobbet i BBC og produ-
serte en rekke artikler og bøker. 

Abdu’l-Bahás testament
Et dokument skrevet i tre deler 
mellom 1901 og 1908. Det ble 
opplest offisielt i Det hellige land 
3. januar 1922 for en gruppe på 
ni personer, og 7. januar ble det 
lest offentlig for en forsamling av 
bahá’íer fra mange land.

Andre utgivelser
• Daglige refleksjoner og 

historier for barn, Bok 1 om 
‘Abdu’l-Bahá

• «Sosial handling», en sitatsamling fra Det 
Universelle Rettferdighetens Hus – denne 
finnes også i nedlastbar versjon (pdf) på 
nettbokhandelen.

• «Det Universelle Rettferdighetens 
Hus» – Sitatsamling fra Det Universelle 
Rettferdighetens Hus – kommer juli

• «Ruhi-bok 2» i ny versjon
• Alle juniorungdomsbøker er nå oversatt 

til norsk
• Dramatiseringer av Sven-Erik Ellund er 

nedlastbar på pdf i nettbokhandelen

Bok 1 subsidiert
Det er inngått en avtale med Norsk Bahá’í 
Institutt om å subsidiere alle Ruhi-bok 1 på 
norsk, engelsk og persisk i dette året slik at 
de koster kr. 50 på  
alle tre språk.v

Nytt fra Bahá’í Forlag

Bestilling: www.bahaiforlag.no/

Noe jeg merker har gitt mye mer oppmerk-
somhet til helligdagene er når jeg begynner å 
forberede dem på det noen dager eller uker i 
forveien, og gjerne allerede da forteller litt om 
bakgrunnen. Da får de tid til å se frem til det 
vi skal gjøre og komme med egne ideer til det.

– Det hender nabobarn blir med. Hva 
er deres reaksjon?

– Lise har ofte venninner på besøk, og er de 
tilfeldigvis der på en helligdag så forklarer vi 
kort og inkluderer dem. Det var helt naturlig å 
ha med nabojenta, på samme måte som hun er 
med på så mange andre ting vi gjør. Hun syntes 
bare det var gøy!

– Hvordan preger det familien å 
markere helligdagene med spesiell 
pynting?

– Det minner oss på at det er en spesiell dag, 
pynten er jo der hele tiden! Og så setter det en 
god stemning. Det fine er også at barna liker å 
være med på å pynte og hjelper til med deres 
egne ideer og kreativitet. 

Dehlia Brennhaugen, mor 
til Ingrid (4) og Solveig (1), 
i Stavanger deler denne  
erfaringen: 

– Vi prøver å lage en familiekultur med å feire 
helligdagene. Men noen er lettere å få til enn 
andre, synes jeg. Ridván, ayyám-i-há, naw-ruz 
og tvillingbursdagene har vi prøvd å markere.  

Til Bábs erklæring gjorde vi det veldig 
enkelt og leste historien og snakket om det. 

Vi pyntet stua og kjøkkenet til Ayyám-i-Há 
og laget papirblomster med perler og et sitat på 
som vi ga til naboene og venner. Og så spiste 
vi kake.

– Det er jo utrolig gøy å fortelle historiene 
om den hellige familien når vi samtidig kan 
gjøre noe spesielt sammen. Om det er telt i stua, 
eller at vi lager noe, eller at vi forteller om det 
til venner og naboer.v

qTil venstre: Ingrid (4 
år) lager telt i stua for å 
feire ridván.
Til høyre: Ingrid og 
Solveig ser ut til fryde 
seg med “telting” på 
helligdagen!           
Eplerosene ble spist 
i teltet og så hørte 
familien på nattergal 
på Spotify. (Veldig høy 
kvalitet skogslyder.)
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Tanin Ashenaei fra Trondheim fikk 
en spesiell start på sin tjeneste som 
sykepleier ved Verdenssenteret. Det 
var krig mellom Israel og Palestina 
og hun måtte sitte i karantene. 

Hva er førsteinntrykkene fra 
Verdenssenteret?
Skjønnheten, følelsen av fred, trygghet 

og åndelighet. Det er litt vanskelig å forklare 
hva førsteinntrykket var, fordi det var så mye. 
Jeg husker første dagen min ut av karantene 
veldig godt. Jeg dro til Bábs gravmæle kl. 07.00 
for morgenbønn, og jeg husker jeg gikk mot 
gravmælet og kunne ikke tro jeg var her. Det 
føles fortsatt som en drøm. 

Hva går din tjenestetid ut på?
Jeg tjener i helsetjenesten for bahá’íene ved 
Verdenssenteret. Vi hjelper vennene for at de 
skal kunne gjøre sin tjeneste på best mulig 
måte. Vi gjør alt fra å ha samtaler til å ta blod-
prøver, stelle sår og følge venner til legetimer 
på sykehuset. Det er variert og lærerikt arbeid, 
og jeg lærer noe nytt hver dag. Arbeidsdagene 
er lange, men tiden går veldig fort.  

Hvordan var det å leve i karantene?
Å leve i karantene var greit. Det føltes som et 
mellomstopp fra realiteten jeg kom fra til 
verdens helligste sted. Jeg tror det var enklere 
å gå gjennom karantenetiden da jeg ikke helt 
visste hva som ventet meg. Gjennom hele karan-
tenetiden var det noen som tok godt vare på meg. 
Vennene her tok med mat til meg og ringte for å 
spørre hvordan jeg hadde det hver dag. 

Hvordan opplevde du krigstilstanden?
Jeg var i karantene gjennom hele denne tiden, 
så jeg opplevde det ikke veldig nært. Noen 
dager var det mer urolig enn andre. Vi ble godt 
informert om hvordan vi skulle forholde oss i 
forskjellige situasjoner. Jeg opplevde at alle de 
jeg hadde kontakt med var veldig rolige, og det 
var betryggende. Jeg følte meg veldig trygg og 
tatt godt vare på.

Hvordan bor du nå? 
Jeg bor i en fin leilighet sammen med to jenter 
fra Filippinene. Det som er veldig fint med å bo 
her er at jeg er 5 minutter unna Bábs gravmæle. 

Hvordan skal du overleve uten 
Trøndersodd?
Helt ærlig, Trøndersodden blir lett erstattet av 
hummus og falafel.v

tØverst: Tanin i Bahji, 
foran selve hjertet av 
Bahá’u’lláhs gravmæle.
Nederst: Trøst under 
korona-karantenen: Fra 
leiligheten Tanin bodde 
kunne hun beundre 
Bábs gravmæle.

uBilder fra Bahji i anled-
ning markeringen av 

Bahá’u’lláhs bortgang"

Tanin i Haifa: 

–Det føles 
som en drøm 
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– Vennskap først og undervisning etterpå, har 
vært vår vei, kommenterer Pers «åndelige 
mor», Åse Hagen. 

–I starten kunne jeg bruke Per som sparringspartner 
for å høre hva en ikke-bahá’í synes om ordlyden i en 
liten info-brosjyre og jeg har flere ganger spurt om 

det er noe som har provosert i det han har lest, men svaret 
har alltid vært nei. Og han har lest mye, nærmest slukt hver 
eneste bok.  

– Litt nudging (små push) skader ikke, så jeg har sagt at 
minnedagen til høsten hadde vært en fin dag å melde seg inn 
på. Men så begynte Per å snakke som om han var en bahá’í og 
jeg spurte om han hadde meldt seg inn? Men nei, det visste 
han ikke hvordan han skulle gjøre. Det var kanskje ikke noe 
å vente på, mente jeg og siden det var ridván, var også dette 
en spesiell tid å minnes tilbake til. Vi fant søknadsskjema og 
resten sørget han for, sier Åse.v

– Jeg har blitt mye gladere inni meg, 
er ikke så negativ, sier Per Hauan, 62 
år, snekker, bosatt i Tønsberg. Han 
ble bahá’í i mai. 

Han ble kjent med bahá’í-troen gjen-
nom Åse Hagen for to år siden. De 
var sammen i en dugnadsgjeng i Den 

Norske Turistforening (DNT). 
– Jeg skjønte det var noe religiøst ved henne, 

forteller Per. – Det var måten hun var på. Det 
skapte en gjenkjennelse til verdier og holdninger 
jeg hadde vokst opp med. Så en dag nevnte hun 
at hun var bahá’í. Jeg ville vite mer om det, hun 
ga meg et hefte, «Bahá’íene», etter hvert også 
bøker. Ganske raskt opplevde jeg et dypere 
forhold til livet, til det guddommelige. Etter 
hvert ble det naturlig at jeg selv også ble bahá’í. 

Religiøs oppvekst i Oslo
Per vokste opp i et religiøst hjem på Lilleaker 
i Oslo, som den yngste – og som tvilling – i 

en søskenflokk på til sammen åtte. Familien 
tilhørte Det evangelisk-lutherske kirkesam-
funn (DELK, Norges eldste lutherske frikir-
kesamfunn, stiftet i Jarlsberg i Vestfold i 1872). 
Per gikk ni år på en privatskole som tilhørte 
menigheten. De siste 22 årene har han bodd i 
Tønsberg. Han er skilt, far til fire og bestefar til 
seks. Han jobber som snekker og er utdannet 
elektriker.

– Jeg har alltid trodd på Gud, men har ikke 
gjort noe med det, forteller Per. – Det religiøse 
livet har ligget brakk. Jeg har ikke vært aktiv 
kristen siden jeg flyttet til Tønsberg, selv om 
det også er en menighet av DELK også her. 
DELK er ikke så annerledes enn den vanlige 
kirken, men det var veldig strengt. Jentene 
skulle gå i skjørt, ikke bukser. Guttene måtte 
ha kort hår. Det var ofte fordømmende. Folk 
utenfor menigheten ble gjerne sett ned på, det 
var «de verdslige». På den annen side var det 
en del fine ting. Så da jeg møtte bahá’í-troen så 
ga det gjenkjennelse ved det beste ved kristen-
dommen. Jeg måtte ikke lære alt på nytt. Det 

er en av grunnene til at jeg fort tok avgjørelsen 
å ville bli bahá’í. 

– Hva er forskjellen?
– Bahá’íene går mer i dybden i sjela. I den 
kristne menigheten lærte vi bare ting utenat. 
Bahá’í-troen går grundigere til verks og er mer 
tilpasset dagens situasjon. Det er en riktigere 
religion enn det jeg har vokst opp med. Også 
i forhold til andre mennesker. Det blir mer 
inkluderende. Jeg er også så heldig at jeg er med 
i en studiesirkel med Keyhan i bok 1. Det har 
nok noe med den åndelige kontakten med Gud 
å gjøre. Det er mye bønner. Jeg har alltid vært 
innesluttet, aldri snakket om det åndelige, men 
jeg har vært mer åpen de to siste årene. 

– Hva får du ut av studiesirkelen?
– Veldig mye går ut på å finne meg selv. Å lete 
etter de gode tingene i menneskene, bygge på 
det positive. Jeg har også lært mye om å sette 
grenser, det jeg kan, ikke kan. Om sjel og ånd. 
Og mye om meditasjon. Det har jeg ikke vært så 
mye borti før. Videre om rettferdighet i verden. 
At alle land er ett. Jeg får et annet syn på helhe-
ten. Det har vært mye mer overfladisk før. 

– Hva betyr bønn for deg?
– Jeg har vokst opp med enkle bønner, og 
brukte en del bønn da jeg var med i en bibel-
gruppe i voksen alder. Men nå er det mye mer 
bønn. Jeg ber faktisk veldig mye nå. Det er en 
deilig, fin tilstand. Den korte obligatoriske 

–Jeg er blitt gladere

pPER HAUAN: – Da Åse 
Hagen fortalte meg om 
troen så var det en slags 

vekker, en bekreftelse. 
Bahá’í-troen bygde 

videre på noe som var 
sant og som bare ble 

større og riktigere.

Åndelig mor Åse

bønnen kan jeg lese flere ganger i løpet av 
dagen. Det gjør meg gladere. Jeg setter mye 
mer pris på ting. 

– Hvordan forklarer du at det har gått så 
fort for deg å anerkjenne Bahá’u’lláh?

– Det ble naturlig. Kanskje har noe ligget i 
bakgrunnen, noe som jeg har lett etter. Da Åse 
fortalte om troen så var det en slags vekker, en 
bekreftelse. Bahá’í-troen bygde videre på noe 
som var sant og som bare ble større og rikti-
gere. Navnene Báb og Bahá’u’lláh var jo først 
litt fremmede, men det ble tydelig for meg at 
det handlet om en religion som var tilpasset vår 
tid. Åse pushet meg aldri, det var jeg som søkte 
stadig mer informasjon og alt ble bekreftende, 
en naturlig ting. 

– Hvordan har det vært å bli kjent med 
bahá’í-samfunnet?

– Veldig hyggelig. Med nye vennskap. Jeg har 
vært mye med på ting på Zoom og andakts-
stunder ute. Jeg har også arrangert åndelig 
møte hjemme hos meg. 

– Hvordan har reaksjonene vært i 
familien din?

– Bare positiv. Ingen negative reaksjoner, selv 
om det er helt nytt for dem. En av døtrene mine 
er særlig interessert i å lære mer. 

– Opplever du deg selv som spesiell?
– Nei, Jeg føler meg bare heldig, sier Per.v
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خلاصه ای از اخبار امری جامعه بهائی نروژ
(ترجمه و تلخیص، خانم مهسا قائمی محمودزاده)

موجی از کتاب ۱ موسسه روحی:
خانم«کاری لم» میگوید که شرکت در کتاب روحی ۱ که 
پس از بازنگری بچاپ رسیده نگرش تازه ای به ایشان 
داده و اینکه این سلسله کتب تحول جدیدی در تاثیر بر 

قلوب ایجاد مینماید. نسخه جدید این کتاب حرکتی جدید 
در سراسر عالم بوجود آورده که به «موج» شهرت یافته. 
ابتکار این عمل از طرف مشاورین قاره اروپا بوده که از 
پاییز ۲۰۲۰ نمایندگانی از ۳۵ منطقه در اروپا را برای 

مطالعه این کتاب دعوت نمودند. در این گردهمایی اولین 
موج را که در ژانویه - فوریه ۲۰۲۱ بوقوع پیوست پایه 

ریزی نمودند. در موج اول ۷۵ نفر از دوستان از سراسر 
اروپا منجمله ۹ نفر از نروژ شرکت کردند. موج دوم با 

عزیزان اروپای شمالی و شرکت ۲۵ نفر از نروژ در گروه 
انگلیسی و ۱۸ نفر در گروه فارسی زبان تشکیل گردید. 

در حال حاضر قرار است هر کشور موج سوم را در 
سطوح ملی آغاز نماید. در نروژ این موج به زبان نروژی 

و طی ۶ یکشنبه در ماههای  ژوئن، ژوئیه و آگست 
برگزار خواهد شد. به تدریج این امواج به سطوح منطقه 

ای و محلی با فشردگی و سرعت مطابق با شرایط هر 
منطقه یا محل تشکیل خواهد شد. 

هدف این گردهمایی ها منجمله:
کمک به شرکت کنندگان بجهت کسب بینش و فهم -

جدید از کتاب  روحی 
تشویق شرکت کنندگان در سمینار بجهت شروع و -

راهنمایی این کتاب با ۵ نفر از دوستان امر
ایجاد فرهنگ حمایت/ کمک متقابل در بین گروهی از -

راهنمایان این کتاب
آماده نمودن تعداد بیشتری از راهنمایان با ترتیب -

دادن سمینارهایی که هر گروه از شرکت کنندگان 
حامی و پیشتیبان گروه جدید خواهد بود. 

خانم «ماریان اولویک» ساکن آرندال مینویسند که او 
این کتاب را با ۳ نفر از اقوام خود شروع نموده و قبل از 
شروع گروه موضوع کتاب جدید روحی ۱ را با ایشان در 

میان گذاشته و عنوان نموده که او احتیاج به دوستانی 
دارد که این کتاب را با ایشان به جهت کسب مهارت 

مطالعه کند. شرکت کنندگان در تمامی قسمتها منجمله 
قسمتهای هنری و تلاوت ادعیه همکاری داشته و خانم 
ماریان تاکید میکنند که مخصوصا مقدمه کتاب بسیار 

آموزنده و حائز اهمیت است. 

آمار شرکت کنندگان در کتاب ا موسسه روحی:
در طی سال گذشته ۷۴ نفر این کتاب را به اتمام 

رسانده اند که در مقایسه با سال قبل افزایش 
چشمگیری داشته است. این آمار از آپریل ۲۰۱۹ تا 

آپریل ۲۰۲۰ تعداد ۲۹ نفر را تشکیل میداد. 
در حال حاضر ۱۴۸ نفر از عزیزان مشغول به مطالعه 

این کتاب میباشند. 

انتخابات محفل مقدّس  ملّی ۱۷۸ بدیع:
همه نمایندگان که تعداد ایشان ۳۸ نفر بود رای خود را 

ارسال نموده و همه آراء معتبر اعلام گردیده و نتیجه اینکه 
تمامی اعضای محفل ملّی سال پیش مجددا انتخاب گردیدند؛ 

خانم نازیلا دبستانی، آقای بهنام بهرامی (امین صندوق)، 
خانم کتلین کلاویر(خلاصه مذاکرات نویس)، آقای کیهان 

ایقانیان، آقای تور هنیّنگ لرشتاد(ناظم)، خانم لیلی مارتینه 
لرشتاد، آقای ساسان کمالی( منشی)، آقای ارسلان 

موقن(نائب ناظم) و آقای زک لیوسی. مزید موفقیت محفل 
مقدّس ملّی را از درگاه جمال اقدس ابهی سائلیم. 

تقویت تاریخی فنیّ تگنولوژی در مسیر رشد
منشی محفل مقدّس ملّی آقای ساسان کمالی به اطلاع 

میرسانند که محفل ملّی با انعقاد قراردادی با شرکت 
«کونیکا مینولتا» مراحل تقویت امور تکنیکی محفل را 

آغاز نموده اند که با تشکیل پرونده الکترونیکی 
M-Files قادر خواهند بود با بایگانی دیجیتالی، 
اطلاعات را از طرق مختلف و با سرعت بازیابی و 

سازماندهی نموده و اطلاعات در محل مناسب و امن و 
با کنترل دسترسی افراد مشخص ذخیره گردد. این 

اقدام بر اساس راهنمایی های بیت العدل اعظم الهی 
خطاب  به یک محفل ملی مورخ ۳۰ مارچ ۲۰۱۱ میباشد 
که میفرمایند ظرفیت محافل و نهادها برای ایجاد وحدت 

فکری منجمله بستگی به کاربری و پاسخگویی سیستمها 
و ابزارهای فنی مورد استفاده دارد. 

گزارش صندوق ملّی:
تبرعات در طی ۵ ماه اول سال ۲۰۲۱، جدا از تبرعات به مقام 

حضرت مولی الوری، ۴۵۵۰۰۰ کرون بوده که در مقایسه با 
این مقطع زمانی در سال گذشته پیشرفت خوبی را نشان 

میدهد ولی با این وجود مبلغ ۳۰۰۰۰ کرون کسر بودجه را در 
بر دارد. امیدواریم روند رشد تبرعات به صندوق ملّی ادامه 

یابد چرا که در سال ۲۰۲۱ فعالیتهای مربوط به نقشه که 
بسیار قابل توجه و اهمیت  نیز خواهد بود مشروط به میزان 

توان مالی صندوق ملّی میباشد. خواهشمندیم که تبرعات ملّی 
به شماره حساب ۷۸۷۸۰۵۶۶۶۹۷ تقدیم گردد. ضمنا میتوان 
از طریق «ویپس» با شماره ۵۴۵۶۶۴ نیز تبرعات خود را به 

صندوق ملّی و بین المللی اهدا نمود. لطفا مشخص نمایید که 
تبرعات مخصوص کدام صندوق میباشد چرا که در غیر این 

صورت مبلغ اهدائی به صندوق ملّی واریز خواهد گردید.
ضمنا به اطلاع میرسانیم که ساختمان حظیره القدس قبلی 
در منطقه «هلمن کلّن» در اسلو به مبلغ ۱۳۷۵۰۰۰۰ کرون 

بفروش رسیده است. این بنا در سال ۲۰۱۳ بمبلغ ۷،۴ میلیون 
خریداری شده بود. باعث خشنودی است که مبلغ حاصله از 

فروش این ملک تقریبا هزینه ابتیاع و ترمیم حظیره القدس 
جدید در «ساندویکا» را تامین نموده است.

حضرت عبدالبهاء میفرمایند:
 «ای احبای الهی یقین نمائید که در مقابل این اعانت 

اضعاف مضاعف خیر و برکت در زراعت و تجارت حاصل 
گردد…»

و نیز میفرمایند:
«هر نفسی که معاونت بشرکت خیریّه نماید در جمیع 

مراتب تأیید و توفیق الهی شامل گردد و هر نواقص کامل 
شود، سبب عزتّ ابدیّه آن نفوس گردد.»

(ماخذ نصوص مبارکه: گلزار تعالیم بهایی)

نمایندگان جدید موسسه حقوق الله در نروژ
امین حقوق الله در نروژ به اطلاع میرسانند که خانم 
«یاسمن علائی» در منطقه «اسلو- ویکن» و آقای 

«آودون هاگان» در قست شمال نروژ بعنوان نمایندگان 
جدید حقوق الله قبول خدمت نموده و انتخاب شده اند و 
بهمراه عزیزان دیگر آقای «ساسان زرغونی» در قسمت 
غرب وجنوب و آقای «مهدی یحیوی» در استانهای میانه 

کشور در خدمت عزیزان خواهند بود. امیدواریم افراد 
احبا، محافل، لجنات و گروهها با پشتیبانی و همکاری 
با این عزیزان لوازم پیشرفت فردی و اجتماعی در بعد 

مادّی و معنوی را فراهم آورند.
حضرت بهاالله میفرمایند:

«فی الحقیقه امر حقوق الهی امر بزرگی است. بر جمیع 
ادای آن لازم چه که اوست سبب نعمت و برکت و خیرات»

حضرت عبدالبهاء میفرمایند:
«مفروضی حقوق سبب ثبوت و رسوخ نفوس و برکت در 

جمیع شئون گردد.»
(ماخذ نصوص مبارکه: گلزار تعالیم بهایی)

لغو مدرسه تابستانه ۲۰۲۱ نروژ
محفل مقدّس ملّی در طی نامه مورخ ۲۸ می اعلام نمودند که 
بدلیل محدودیتهای مربوط به اوضاع کنونی در خصوص مهار 
بیماری «کوید ۱۹» ، متاسفانه مجبور به لغو مدرسه تابستانه 

گردیدند.

اعضای هیات معاونت برای دوره جدید ۵ ساله:
هیات محترم مشاورین قاره ای اعضای هیات معاونت در نروژ 

تا تاریخ ۲۵ نوامبر ۲۰۲۶ را بقرار ذیل انتخاب و اعلام 
نمودند: خانم کهلر موقن (تبلیغ و توسعه، نروژ)، خانم کیت 

ساندویک (صیانت ، نروژ و اسوالبارد)، خانم استر زرغونی-
هفمان (صیانت، نروژ). محفل مقدّس روحانی ملّی مراتب 

قدردانی و تشکّر خود را از جناب شجاع فلّاح بجهت خدمات 
شایسته و خالصانه ایشان در ۵ سال دوره خدمتشان اعلام 
نموده و همزمان به خانم استر، عضو جدید هیات معاونت در 
نروژ خوش آمد گفته و اشواق قلبی خود را برای همکاری با 

این عزیزان و جناب «صبا مزا» مشاور محترم قارهّ ای اعلام 
میدارند. 

لجنه ارتباط عمومی 
این لجنه در ماههای اخیر اخبار پریشان کننده ای از ایران 
دریافت نموده است. حجم زیاد این حوادث نمایانگر وضعیت 
وخیم تری در ایران میباشد. تفتیش تعداد بسیاری از منازل 
احبا در بهارستان، اصفهان و شیراز در طی ماههای اخیر، 

مشکلات و صدماتی را برای خانواده ها بهمراه داشته و 
منجر به دستگیری بیش از ۲۰ نفر از عزیزان گردیده است. 
احبای طهران اجازه دفن عزیزان خود را به نحو آبرومندانه 

نداشته و در روستای ایول املاک و زمینهای کشاورزی که در 
طی نسلهای متمادی متعلّق به بهائیان بوده مصادره گردیده 

است. متاسّفانه اینها فقط نمونه ای از مسائلی است این 
لجنه در خصوص ایران به آنها پرداخته است. 

نشأت گرفته از شجاعت و استقامت بهائیان ایران، این لجنه 
مشغول برنامه ریزی بجهت بزرگداشت مقام و شناساندن 
شخصیّت  حضرت عبدالبها میباشد و امیدوارند که  تعمّق 
دربینش، خرد و توانایی مرکز میثاق علی الخصوص عکس 

العمل مناسب در شرایط مختلف، الهام بخش فعالیتهای لجنه 
در نروژ باشد.

ضمنا باعث خوشحالی است که خانم یاسمن علائی عضو 
جدید این لجنه نیز میباشند.  

لجنه ملّی مطبوعات
این لجنه به اطلاع میرسانند که اخیرا کتب مختلفی به نروژی 
ترجمه گردیده است منجمله «داستانهایی از حیات حضرت 
عبدالبهاء و آثار ایشان»، کتاب مفاوضات، الواح وصایای 

مبارکه، کتاب حضرت باب نوشته جناب حسن موقّر بالیوزی، 
تمام کتب نوجوانان و کتاب روحی ۲ جدید. قابل ذکر است که 
طبق توافق با موسسه آموزشی روحی در نروژ، کتاب روحی ۱ 

جدید (فارسی، نروژی و انگلیسی) بمبلغ فقط ۵۰ کرون 
بفروش میرسد. برای اطلاع بیشتر و ابتیاع کتب و جزوات به 

سایت الکترونیکی Bahaiforlag.no  مراجعه فرمائید. 
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Nasjonalt Åndelig Råd for Bahá’íer i Norge
Hamang Terrasse 63, 1336 Sandvika
Tlf: 22 55 95 85 
E-post: nsanor@bahai.no
Sekretær: Sasan Kamali, tlf: 982 68 782

Åpningstider for det nasjonale bahá’í-sekretariatet: 
Kjernetid tirsdag–torsdag kl. 09.00–16.00 (Det vil 
variere om det er åpent mandager og fredager) 
Ring gjerne for avtale
Stengt på bahá’í helligdager 
Assisterende sekretær: 
Turid Sjurseth
E-post: secretary-assistant@bahai.no

Nasjonal Kasserer
Behnam Bahrami
Waglegårdsveien 20, 4844 Arendal
Tlf: 37 02 71 36 / 901 87 377
E-post: behnamb@hammerplc.com
Nasjonalt fond Kontonr.: 7878 05 66697
Internasjonalt fond Kontonr.: 7220 30 45981

Intranett: www.bahai.no
Personlig pålogging

Tillitsmann for Huqúqu’lláh i Norge
Keyvan Hemmat
Orionveien 22, 2165 Hvam
Tlf : 911 13 563
E-post: huquq@bahai.no
Bankgiro: 5361 68 83557

Adresseforandring 
Meldes til sekretariatet for Nasjonalt Åndelig Råd
E-post: nsanor@bahai.no

Bahá’í Forlag
Hamang Terrasse 63, 1336 Sandvika 
Tlf: 907 69 662 (Turid Sjurseth),  
932 68 437 (Unn Rønning)
E-post: forlag@bahai.no
Nettbutikk: bahaiforlag.no
Bankgiro: 1503 24 91720 

Norsk Bahá’í Institutt:
Inga-lisa Dahl Hessel, Shayan Fallah, Keyhan ighanian og 
Kitt Sandvik
E-post: nbi@bahai.no

Bahá’í-samfunnets kontor for samfunnskontakt
Åshild Dybwad, Elnaz Zabihyan og Yasaman Aalaei
E-post: external-affairs@bahai.no

Bahá’í Skoleutvalg
Bjørn Hubendick, Houshyar Sabetrasekh, Nina Haugen, 
James Coburn og Pouya Sabzehjou
E-post: skoleutvalg@bahai.no

Sommerskolekomitéen
E-post: sommerskole@bahai.no

Kontaktinfo

Dessverre måtte sommerskolen avlyses 
for andre år på rad. I et brev til alle 28. 
mai, skriver Nasjonalt Åndelig Råd: 

«Nasjonalt Åndelig Råd ønsker å melde om at 
vi er dessverre nødt til å avlyse sommerskolen 
også i år. Selv om vi har vært håpefulle med 
tanke på å kunne få dette til, og samfunnet 
gradvis har åpnet opp som man har antatt, er 
det fortsatt bekymringer ift. smittespredning. 
I tillegg er det praktiske hensyn ift. hotellet 
som også legger strenge føringer for hvordan 
vi kan organisere oss under sommerskolen 
og disse gjør gjennomføringen vesentlig mer 
kompleks.»

Nasjonalt Åndelig Råd for år 178 
(2021/22) består av følgende 
medlemmer: 

Behnam Bahrami (kasserer), Katlinn 
Clavier (refererende sekretær), Nazila Dabestani, 
Keyhan Ighanian, Sasan Kamali (sekretær), 
Lilli Martine Lerstad, Thor Henning Lerstad 
(formann), Arsalan Moghen (nestformann) og 
Zack Livesay.

 Valget ga med dette gjenvalg på alle i rådet 
fra året før. Resultatet ble først annonsert under 
en delegatsamling på Zoom lørdag 24. april 
ettersom det nasjonale årsmøtet måtte kansel-
leres på grunn av pandemien for andre år på 
rad.

Alle 38 stemmesedler fra delegatene ble 
mottatt. Alle stemmesedler var gyldige. 

I parentes er tillitsvervene som ble valgt 
under rådets første møte. 

Valg av Nasjonalt 
Åndelig Råd

Kontinental Rådgivernemnd har utpekt hjelperådsmed-
lemmer for den nye perioden frem til 25. november 2026. 
Disse er:

• Kehler Moghen (utbredelse – Norge)
• Kitt Sandvik (beskyttelse – Norge og Svalbard)
• Esther Zarghooni-Hoffmann (beskyttelse – Norge)

Nasjonalt Åndelig Råd ønsker å takke Shoja Fallah for hans 
tjeneste i den siste perioden, hans velvilje og utrolige innsats 
som er utført med ydmykhet og uselviskhet! Samtidig ønsker 
vi Esther hjertelig velkommen som nytt hjelperådsmedlem 
sammen med Kehler og Kitt, og vi gleder oss til å samar-
beide med alle tre, sammen med rådgiver Sabà Mazza, i årene 
fremover!

(Fra brev fra Nasjonalt Åndelig Råd til alle vennene 12.06.21)

Hjelperåds
medlemmer utpekt 

Tallet på antall bahá’íer i Norge er 1174 
pr 20. mars. Det er det samme antall 
som året før, ifølge årsrapporten. 

Aldersmessig fordelte de seg på 968 voksne, 68 
ungdommer, 34 juniorungdommer og 90 barn. 

Medlemmene er bosatt i 143 lokaliteter 
(kommuner), 126 året før. 

Det har vært 22 utmeldinger og 10 
innmeldinger i løpet av det siste året. «Noen 
av utmeldingene er ungdommer som har 
vært registrerte i samfunnet fra barne- eller 
ungdomstiden, men som ikke velger å formelt 
registrere seg ved 21-årsalderen. Disse blir 
registrert som utmeldinger,» sier årsrapporten.

1174 bahá’íer 
i Norge

Etter en hyggelig tirsdagslunsj på byen, 
tok vennene Anne Sexton, Kari Skåtun, 
Turid Håkonsen og Gunn Anna Dyrstad 

med seg pusseklut på turen opp til Slottsfjellet i 
Tønsberg. Målet var Fredstreet som ble plantet 
9.9.2000, som nå troner grønt og flott ved siden 
av statuen av Prinsesse Kristina av Tunsberg. 
Den vesle plakettens mektige budskap var 
nesten blitt borte, nå var det på tide å la budska-
pet få skinne igjen!

Fredstreet 
i Tønsberg

Sommerskolen 
avlyst



Velsignelse 
O  du den underfulle nådes Herre! Skjenk 

oss nye velsignelser. Gi oss vårens frisk-
het. Vi er ungskudd som er plantet av din 
gavmildhets fingre og er blitt formet av din 
ømme hengivenhets vann og leire. Vi tørster 
etter din nådes levende vann og er avhengige 
av utstrømningene fra din gavmildhets skyer. 
Overlat ikke til seg selv denne lund som 
rommer våre lengtende håp, og hold heller ikke 
din miskunnhets regn tilbake fra den. Gi at 
det vil falle rikelig regn fra din barmhjertighets 
skyer slik at våre livs trær kan bære frukt og vi 
kan oppnå våre hjerters kjæreste ønske. 

– ‘Abdu’l-Bahá

Alle velsignelser er guddommelige  Alle velsignelser er guddommelige  

av opphav …av opphav …

– ‘Abdu’l-Bahá– ‘Abdu’l-Bahá

Velsignelse 

Vakre kort med bønner og sitater er 
nå tilgjengelig fra Bahá’í Forlag. De er 
illustrert med utsnitt av malerier fra 
kunstneren Bodil Grytten og designet 
og produsert for Bahá’í Forlag av Helene 
Kragh Sendege og Linda og Helge 
Kragh. Over er en liten smakebit på ett 
av kortene.


